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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az interpelláció címe: "Folytatódik-e a panelprogram?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Mindenekelőtt szeretném sajnálatom kifejezni, hogy nem tudott olyan fontos ügy lenni az Orbán-
kormány  számára  a  XXI.  században  a  környezetvédelem,  hogy  önálló  zöldtárca  segítse  a
klímaváltozás adta feladatok, vagy az energiatakarékosság ügyét.

Pedig, hogy milyen fontos a környezetvédelem, mindjárt hadd meséljek el Önnek egy történetet. Az
egyik rendezvényen jött oda hozzám egy idős hölgy. Szomorúan mondta, hogy 70 ezer forint a
nyugdíja – ez már önmagában botrányos -, de ebből a téli hónapokban 40 ezer forintot rezsire,
többek között fűtésre költ a lakótelepen, ahol él.

Ha a családja nem segítene, akár éhen is halhatna – tette hozzá elkeseredve.

Ami tény,  az utóbbi években jelentősen lassult  a lakótelepi  házak,  lakások felújításának üteme,
pedig ez a munka már 2010 előtt, a Gyurcsány-kormány idején elkezdődött.

Több százezer lakótelepi lakás vár még mindig arra, hogy a nyílászárókat lecseréljék, a távfűtést
korszerűsítsék.  Ahol  ezt  megtették,  kimutatások  szerint  az  érintett  lakásokban  az
energiafelhasználás 8-50 százalék közötti arányban csökkent.

Ez a munka nem csak azért halaszthatatlan, mert a nekem panaszkodó hölgy problémáját meg kell
oldani. Nem csak azért,  mert  ez a hölgy – látva a kenyér, a hús, a tejtermékek, a zöldségek, a
gyümölcsök árának elszabadulását – lassan családi segítségre sem számíthat majd, ha fűteni akarja a
lakását, vagy egyáltalán: meg akar élni.

A panelprogram mihamarabbi folytatása segítené Magyarország energiafüggetlenségét is, mondom



 
ezt abban bízva, hátha egyszer fontosabb lesz Önöknek a környezetvédelem, mint a bizniszelés az
energiahordozókkal a háborút kirobbantó Putyinnal.

A választókörzetemben, Kőbányán és Kispesten több tízezren várják a megoldást,  hogy kapnak
állami és uniós segítséget, hogy kevesebbet kelljen költeniük a fűtési szezonban.

Miniszter úr,

a  klímavédelem,  az  energiahatékonyság fontos.  És  ezek nem csak manapság divatos  jelszavak,
hanem  olyan  ügyek,  amelyek  védik  az  engem  megkereső  hölgy,  végső  soron  mindannyiunk
pénztárcáját.

Ha folytatódna a panelprogram, kevesebbet kellene költeni a lakótelepeken élőknek, kevesebbet
kellen költeni közös pénzünkből is, hatékonyabban fűthetnénk, védenénk környezetünket. Szeretnék
emlékeztetni egy múlt heti felmérés eredményére.

Az Európai  Bizottság  friss  jelentése  alaposan lehordta  az  Orbán-kormányt.  A környezetvédelmi
szempontokat  vizsgáló  elemzés  szerint  az  Orbán-kormány  az uniós  átlagnál  kevesebb  nap-  és
szélenergiát használ, a háztartások többsége még mindig gázzal és szénnel fűt, az épületek többsége
rosszul szigetelt, egyre szennyezőbb a közlekedés, és alacsony arányú a hulladék-újrafeldolgozás. 

Ne tetézzük a bajt, induljon újra a panelprogram.

Kérdezem Miniszter urat:

• folytatódik-e a panelprogram?
• hány panellakás felújítását tervezik a következő 4 évben?
• miből és mennyi pénzt kívánnak erre költeni?
• hogyan gyorsítható a folyamat, ha az Orbán-kormány miatt nem jön uniós pénz 

Magyarországra?
• van-e kész terv arra, hogy mely budapesti kerületekben vagy vidéki városokban kezdenék a 

munkát?
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